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Utkast 1 230318 

 

 

Årsberättelse 2022 

Ovansjö Hembygdsförening 

 

Styrelsen för Ovansjö Hembygdsförening lämnar följande årsberättelse för verksamhetsåret 

2022. 

 

Styrelse  
 

Ordförande Svenolof Sundberg 

Kassör 
Sekreterare 

Inger Åslund 
Anders Olsson 

Ledamöter Gunborg Lüdge 
Erja Bohjort 
Gunilla Rhodin 
Kjell Holmgren 
Karin Zackrisson 
Margita Engström 
Kent Eriksson 
 

Ersättare 
 

Lasse Jensen 

 

Utöver dessa personer har funktionärer tjänstgjort i föreningen som; revisorer, 

valberedning, ansvariga för servering, textilierna, arkivet, film, tidningen, bokförsäljning och 

arbetsgruppen. 

Föreningen är representerad i styrelsen för Stiftelsen Stenhuset i Hammarby. Föreningen har 

också varit representerad vid olika aktiviteter i kommunen. 
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Möten 

Årsmötet, som framflyttas på grund av Coronapandemin, hölls i Jönsesgården den 14 maj 

2022. Svenolof Sundberg var ordförande. Inga speciella arrangemang hölls med anledning av 

pandemin.  

Styrelsen har haft 11 ordinarie, protokollförda möten och ett extra möte. 

Medlemmar 

Föreningen har 353 medlemmar 2022. 2021 var antalet 351. Under året har 

medlemsavgiften varit 150 kr för enskild medlem och 250 kr för familj med barn under 20 år.  

Lokaler 

Styrelsemöten har hållits på Jönsesgården och Storviks station. 

Våra hus  

Den obligatoriska utestädardagen var den 23 april. Innestädning av Jönsesgården gjordes vid 

flera tillfällen. 

Rapport från arbetsgruppen; under 2022 har arbetsgruppen lagt ned många timmar på olika 
reparationer och målningar av delar av våra byggnader. Flera fönster har reparerats och 
målats, bl a på Snickarstugan, Klingmansgården och logen. Montering och uppsättning av 
tranan vid brunnen har skett. En bärande bjälke i taket på Klingmansgården byttes ut. 
Gapskjulet sattes upp. Hängrännor tillverkades, tjärades och sattes upp på Snickarstugan och 
vedboden. En begagnad åkgräsklippare har inköpts och sedan reparerats av Kent Eriksson. 
För att underlätta gräsklippningen har sjutton stenar tagits bort. Under 2021 utfördes endast 
mindre reparationsarbeten p g a pandemin och därför fanns ett uppdämt behov under 2022.  
 
Hembygdsföreningen har fått en timmerlada, 13m x 6m av Kers i Hyttmyra. Vi har sökt och 
har nu fått bidrag för att fullt ut finansiera flytten och uppsättningen. Bygglovet är klart och 
flytten kommer att ske under 2023. 

Nymmenåsen och Sjöbergs Fäbod 

Vår fäbodvall på Nymmenåsen är under sommaren ett mycket populärt utflyktsmål för barn, 

men även för vuxna. Ca 1 000 personer besökte fäboden under sommaren. Tomtekvällen 

kunde efter ett par års uppehåll genomföras. Även verksamheten vid Sjöbergs Fäbod 

genomfördes på ett bra sätt. Verksamheterna möjliggörs genom ekonomiskt stöd från 

Gunvor Göranssons stiftelse och Lars Bucans kulturstiftelse.  Samarbete sker med 

Vuxenskolan. 
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Bidrag 

Styrelsen nominerade Lars och Anneli Jensen samt Helena Sollied till Sandvikens Kommuns 

kulturstipendium.  De blev utvalda och erhöll stipendier på sammanlagt 6 000kr för sina 

värdefulla insatser vid fäbodsverksamheten på Nymmenåsen. 

Bidrag 

Från Sandvikens Kommun har liksom tidigare år erhållits 24 000kr. Av dessa medel har 

11 500kr tillförts Nymmenåsens verksamhet och 8 500kr verksamheten hos Sjöbergs Fäbod. 

Bidrag har även erhållits från Lars Bucans kulturstiftelse till delfinansiering med 10 000kr av 

tidningen. Till Kristin Sundbergs projekt kring textilsamlingen erhölls sammanlagt 135 000kr i 

bidrag, varav Gästriklandsfonden 100 000kr och Riksantikvarieämbetet 35 000kr. 

Föreningen har också beviljats ett bidrag från Gunvor Göranssons stiftelse, 25 000kr och Lars 

Bucans kulturstiftelse 20 000kr till delfinansiering av aktiviteter samband med 100 års 

jubiléet under 2022.  

Den del av bidragen som ännu inte har använts, 242 000kr, har balanserats/ skuldförts över 

till 2023. 

Evenemang 

Nationaldagen 6 juni, Kyrkoherde Carin Zetterberg höll tal. Bro Manskör och Ovansjö 

Spelmän underhöll. Ca 150 besökare. 

Midsommaraftonen 24 juni, iordningsställande av midsommarstången. 

Midsommardagen 25 juni, Ovansjö Spelmän och folkdansare från Ovansjö Folkdanslag 

underhöll. Ca 400 besökare. 

Ovansjödagen 7 augusti, firande av Ovansjö Hembygdsförening 100år. Tal hölls av vår 

ordförande Svenolof Sundberg och av tidigare Kommundirektör Ann-Katrin Sundelius samt 

Michael Müller, Gästriklands Spelmansförbund. En jubileumsskrift har tagits fram av Michael 

Müller, Söderåsens Polska, en omfattande samling av upptecknade noter från 1800 talet av 

Anders Åslund (1860-1952). Anders Åslunds sonson, poeten Thomas Tidholm, berättade om 

sina minnen av farfadern Anders Åslund. Många fina priser delades ut till vinnarna i Ovansjö 

quizet. Mikael Wistrand höll en kort andakt. Ca 150 besökare. 

16 november höll Erika Åberg, byggnadsantikvarie, ett föredrag ” Byggnadsvård i vardagen” 

om hur man varsamt kan ta tillvara delar från olika tidsepoker i ett renoveringsarbete. Lokal, 

Västerbergs Folkhögskola, ca 75 besökare. 

Traditionsenlig Tomtekväll 26 november, ca 300 besökare. 
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Övriga aktiviteter 

30 september anordnades en Återvändardag i Storvik. Hembygdsföreningen och 

Nymmenåsen medverkade.  Kartan från Ovansjöquizet där alla platser märkts ut och med 

rätta svaren visades.  

En annan aktivitet, som startades upp i november 2021 och som fortsatte under 2022, var 

slöjdcafé i Jönsesgården.  

Arkivet 

Greta Hedlunds bok ”Dräkt och kvinnlig slöjd i Ovansjö socken” har digitaliserats och lagts ut 

på hemsidan. 

Digitalisering av klippböcker och böcker pågår och görs tillgängligt efterhand till i första hand 

styrelsemedlemmarna, upphovsrätten möjliggör tyvärr inte allmän tillgänglighet på nätet. 

Textilprojektet 

Det praktiska arbetet med att registrera alla föremål i textilsamlingen påbörjades under 

våren 2022. Personal från Länsmuseet Gävleborg besökte Klingmansgården för att titta på 

lokalen och informera om klimat och förvaring. 

Barbro Andersson (f.d. textilansvarig och tidigare lärare på Västerbergs folkhögskolas 

textillinje), Berit Eldvik (textilforskare och tidigare intendent på Nordiska museet), Gunilla 

Humble (Ovansjö dräkt-entusiast, etnolog och textilvetare) och Kristin Sundberg (ansvarig för 

textilsamlingen och projektet) påbörjade inventeringen och registreringen av 

textilföremålen. Flera hundra föremål ska registreras. 

Gåvor 

Hembygdsföreningen har under året erhållit 7 159 kr i gåvor från medlemmarna, en 

minskning med 1 741kr.År 2021 erhölls 8 900kr.  

Medlemstidningen 

Tidningen utges en gång per år. Även i år trycktes hela tidningen i färg vilket gjorde den ännu 

mer trevlig och läsvänlig. Årets utgåva, årgång 25, innehöll bland annat bilder från årets 

många arbetsinsatser och en berättelse om vallflickor, från 1848 av Richard Dybeck, vilket 

glädjande nog uppmärksammades av kultursidan i Arbetarbladet.  Vidare visades våra 

byggnader på foton tagna av länsmuseet Gävleborg. Rätta svaren till den populära tävlingen 

Quiz i Ovansjö redovisades. Tidningen skickades ut till samtliga medlemmar. Tidningen sprids 

även till biblioteken och till äldreboenden (Lillviksgården och Ovansjögården). Ett exemplar 

skickas också till våra lokaltidningar. Vi har sökt och fått bidrag för tidningen hos Lars Bucans 

kulturstiftelse, 10 000kr. 
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Ekonomi 

Under 2022 har föreningen haft en relativt stor verksamhet framför allt genom firandet av 

föreningens 100 år jubileum. Tack vare generösa bidragsgivare och intäkter från serveringar 

etc. har de kostnader som lagts ned på grund av 100 års jubileet kunnat täckas. Föreningens 

underskott kan förklaras med att omfattande reparationer har genomförts under 2022, på 

grund av ett uppdämt behov efter några års stiltje på grund av pandemin.  

Medlemsavgifterna ökade med 200kr, från 47 150kr till 47 350kr medan gåvorna minskade 

med 1 741kr. Resultaträkningen visar ett underskott med - 6 850kr jämfört med, 2021, 

överskott 8 015kr. Föreningens ekonomi är stabil. Eget kapital uppgår per 31 december 2022 

till 206 514kr.  

Vid större investeringar och reparationer söks bidrag.  
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Slutord 

Lagom till vårt jubileumsår började pandemin klinga av och äntligen kunde vi komma in i mer 

normala vanor igen. Alla våra traditionella arrangemang gick att genomföra och vårt 100-

årsfirande koncentrerades till Ovansjödagen och föreläsningskvällen på senhösten med 

antikvarie Erika Åberg. 

Många ideella arbetstimmar har lagts ned av arbetsgrupperna, arkivansvariga och 

tidningsredaktionen. 

Stort tack till alla som på olika sätt bidrager till vår verksamhet! 

Svenolof Sundberg, ordförande Ovansjö Hembygdsförening 

 

Ovansjö 2022-03-07 

 
 
Svenolof Sundberg  
Ordförande 

 
 
Anders Olsson 
Sekreterare 

  

  

 
Inger Åslund 
Kassör 
 

 
Gunborg Lüdge 
Ledamot 

  

 
Erja Bohjort 
Ledamot 
 
 
 
Kjell Holmgren 
Ledamot 
 
 

 
Kent Eriksson 
Ledamot 
 
 
 
Karin Zackrisson 
Ledamot 

 
Gunilla Rhodin 
Ledamot 
 

 
Margita Engström 
Ledamot 
 

 


